
Inspraak op het Voortgangsverslag, dinsdag 26 september 2023, 15.00 uur  
Gemeentehuis Gooise Meren.  
 

Onderwerp: 
 
Financiële gevolgen Programma 3 in Begroting 2023: budgettair neutraal 
 
Arbitrage project Krijgsman 
 
De gemeenteraad is in de besloten raad van 5 juni geïnformeerd over het eindvonnis in de 
arbitragezaak en over de hoogte van het schadebedrag. De arbitrage was als risico geformuleerd in 
de paragraaf Weerstandsvermogen, maar daarvoor was om moverende redenen geen reservering 
opgenomen in de begroting. 
 
Financiële gevolgen Programma 3 in Begroting 2023: € 2.114.000 nadelig incidenteel 

 
Geachte raad en college,  
 
In het Voortgangsverslag las ik dat er aan de KNSF maar liefst € 2.114.000,- moet worden betaald, als 
uitkomst van een zogeheten arbitrage over het project De Krijgsman. Graag zou ik willen weten waar 
dit over gaat? Heeft het iets met de Vaststellings Overeen Komst (VOK) uit 2015 te maken? Waarom 
weet ik daar niets van? Ik heb net een boek samengesteld en uitgegeven over de geschiedenis van de 
Krijgsman, van 1702 tot en met 2022, dus ik ben geen leek. En als ik het niet weet, dan weten de 
meeste inwoners van onze gemeente Gooise Meren er ook niets van. Maar wij moeten nu wel de 
kosten van deze arbitrage-uitkomst betalen; 35 euro per inwoner! 
 
En is het hiermee afgelopen, of komen er nog meer van zulke financiële verrassingen? Ik denk 
bijvoorbeeld aan de Westbatterij, die verkocht is voor het symbolisch bedrag van 1 euro. Er zou 
vervangende huisvesting komen voor de Zeeverkenners. Is dat al geregeld? En de restauratie van dit 
vervallen torenfort; krijgen we hier ook nog een rekening voor omdat de KNSF dat niet wil betalen? 
 
Waarom moet deze zaak trouwens geregeld worden via een arbitrage en niet gewoon via de 
rechtbank? Is er nog steeds van alles geheim? Zitten we in Gooise Meren tot de eeuwigheid vast aan 
die geheime afspraken met de KNSF? Kan het geld in Gooise Meren niet beter besteed worden aan 
subsidies aan sportverenigingen, zoals Keizer Otto. Deze grote gym- en turnvereniging zit dringend 
verlegen om een nieuwe en grotere accommodatie ivm toegenomen verplichte gym-uren op de 
scholen.  En zo zijn er wel meer voorbeelden te verzinnen, in plaats van een rijke projectontwikkelaar 
nog rijker te maken.  
 
Waarschijnlijk zult u mij antwoorden dat helaas alles geheim is. Een vreemde gang van zaken in een 
democratie. Stelt u zich voor dat dit zo in de Tweede Kamer gaat. En er spelen nog wel meer zaken bij 
de Krijgsman. Het gemaaltje bijvoorbeeld, dat eeuwenlang de rietpolder drooghield, is vorig jaar 
november gesloopt, zonder dat er een nieuw gemaal gebouwd is. Als hier straks een extreme 
hoeveelheid regen valt, loopt de Krijgsman mogelijk helemaal onder water. 
 
NH-Nieuws heeft bij de Raad van State gevraagd de geheime afspraken van de gemeente Muiden 
met de KNSF openbaar te laten maken. In juni dit jaar heeft de RvS uitspraak gedaan: Het college van 
Gooise Meren moet een nieuw besluit nemen over het openbaar maken van de VOK. Wat is daarvan 
intussen terecht gekomen? Kunt u mij op deze vragen antwoord geven?  
 
Ik dank u voor uw aandacht, Guus Kroon, Muiden.  


